2019年提高非洲国家及澜湄国家公共卫生人员能力建设研修班项目简介表

	项目全称 
	2019年提高非洲国家及澜湄国家公共卫生人员能力建设研修班

	承办单位
	云南国际经济技术交流中心

	举办时间
	2021年6月15日至6月30日
	项目语言
	英语

	邀请国别
	非洲和澜湄国家
	计划人数
	20人

	培训目标
	让学员进一步探索公共卫生研究，学习中国在公共卫生领域的先进经验，更好地探讨公共卫生新走向与新发展，提升学员在该领域的专业技术能力。

	学员要求
	专业背景
	——领域或专业：公共卫生领域
——工作岗位：非洲和澜湄国家卫生相关政府部门官员
——级别、学历学位或其他相关资质要求：司局级
——相关领域工作年限：无
——其他：无

	
	年龄要求
	不高于本国法定退休年龄

	
	身体健康
	身体健康，能够按时参加线上培训课程

	
	语言能力
	学员应具备英语听、说、读、写能力

	
	其 它
	够下载并使用使用腾讯会议平台（Tencent Meeting或VooV Meeting），并全程按日程安排参与研修班活动 

	培训内容介绍
	1. 主要培训课程及内容介绍
（1） 中国国情：主要介绍中国的政治、经济、社会、文化等发展现状
（2） 中国疾病预防控制系统概况：介绍中国疾病防控经验及概况
（3） 中国抗击新冠疫情防控经验和抗疫故事分享：介绍中国抗击新冠疫情的经验与抗疫时候的典型例子分享
（4） 免疫规划及跨境传染病联防联控：介绍新时期我国跨境传染病检疫工作面临的主要问题
（5） 基层公共卫生人员能力建设培训：介绍基层医疗机构预防、保健、基本医疗服务及基本公共卫生服务能力
（6） 中国公共卫生发展历程：介绍中国公共卫生发展的历程与故事
（7） 公共卫生视野下的妇幼保健：介绍针对妇幼保健的应急措施及概况
（8） 健康中国战略及其实施：介绍中国人民对健康的理念及实施
（9） 大数据分析在医院管理中的运用：介绍通过大数据客观分析医院在管理中怎样运营
（10） 云南省慢性病防控模式及经验：分享云南省慢性病的基本防控及经验
（11） 中国全球健康实践经验：展现中国在卫生发展、健康促进方面的经验和成果，向非洲和澜湄国家推广社区、地区、国家和国际各个层面健康促进实践经验。
（12） 医联体建设与远程医疗经验分享：分享医联体建设和远程医疗的经验
（13）中国基本公共卫生服务规范及其实施：介绍中国的公共卫生基本服务及其规范实施
2. 交流研讨介绍
（1）赴昆明市呈贡区疾控中心，就区级疾控中心机构设置、日常工作及其管理进行研讨
（2）赴昆明市盘龙区社区卫生服务中心，就基层卫生服务行进研讨
（3）赴昆明医科大学第二附属医院，就医院管理进行研讨
（4）云南省疾病预防控制中心，就卫生人员能力建设进行研讨
（5）昆明医科大学公共卫生学院，就公共卫生人才培养、能力建设、科研进行研讨
（6）学员交流本次培训心得体会。
3. 主讲人整体情况介绍
（1）周佳，昆明医科大学教授，云南省医学会伦理学分会主任委员。主要研究方向：医院管理和农村医疗卫生服务体系。
（2）焦锋，昆明医科大学副教授，中华医学会儿少卫生分会、学校卫生专业委员会、伤害预防与控制分会委员。主要研究方向：儿童少年卫生学、健康传播。
（3）邓睿，昆明医科大学副教授，中华预防医学会社会医学分会青年委员会委员，云南省健康与发展研究会理事和秘书长。主要研究方向：社会人类学。
（        （4）刘萍：云南大学附属医院重症ICU主任医师，曾参与云南云南援鄂医疗队伍，深
入湖北抗疫一线奋战的权威医疗专家。

4. 学员需准备的材料
为方便与中国专家的交流，请准备好贵国与研修主题相关的交流材料，如：①包括专业和所在单位的自我介绍；②公共卫生相关的应用技术；③其他国家和国际组织在本国开展公共卫生国际合作的现状；④与中国的合作基础等。
5. 评估
   给学员发放和回收评估表，对研修班整体和授课就行评估。

	举办地点
	昆明市
	（云）参观考察城市
	云南省昆明市

	备注
	1.遵守研修班的相关规定并履行相应的义务。
2.保证研修班进行期间网络情况的稳定，严格遵守研修班日程安排。

	承办单位简介
	云南国际经济技术交流中心（以下简称中心）为云南省商务厅直属事业单位，于2014年初获批准为商务部国际商务官员研修基地（云南援外官员培训基地）。截至2019年底，中心已成功承办由商务部主办和云南省政府主办的111期研修班，共培训来自89个发展中国家的2540名各级政府官员(其中部级11人，司局级133人),涉及经贸、公共管理与社会组织、金融业、农林牧渔业等多个领域。
中心主要业务有：接收联合国发展业务系统和有关国际组织与云南省开展的各类国际发展合作项目，并对项目实施过程进行监督及归口管理；组织承办中国商务部援外培训项目以及云南省商务系统各类培训班；组织开展我省与国内外政府、团体、企业及个人间的各类交流；负责通过开展课题研究等为政府、企业决策提供参考和依据。
昆明医科大学公共卫生学院是中心承办该项目的协办单位，与云南省疾病预防控制中心（CDC）等多家机构联合搭建了公共卫生人才培养创新基地，现有专职教师76人，教授20人，博士32人，博士生导师7人，硕士生导师69人，获云岭教学名师等省级人才称号7人，世界卫生组织（WHO）、联合国人口基金会（UNFPA）顾问各1人。国外留学经历教师占比超过30%，在“大湄公河次区域（GMS）”和“一带一路”公共卫生领域的人才培养、专题培训、科研论坛以及合作交流方面具有丰富经验。
昆明医科大学公共卫生学院推进具有地域特色的国际化进程，是GMS公共卫生网络院校成员，2012—2017年主办6次国际学术会议，组织研究生参会135人次；生态健康研究成果在南亚东南亚推广应用；主持起草“健康云南2030”规划纲要，负责国家基本公共卫生服务全省第三方考核，撰写的5份咨询报告被省政府采用，“十二五”期间为全省培训1291名全科医学师资和骨干。

	承办单位联系方式
	项目联系人：潘俊霖
办公电话：0086-871-63510532
手    机：008618808770167
传    真：0086-871-65090505
微信号：Johnny-PJL
Email：1062895@qq.com


























Seminar on Capacity Building of Public Health Officials for African and Lancang-Mekong Countries
Project Description
	Project Name
	Seminar on Capacity Building of Public Health Officials for African and Lancang-Mekong Countries

	Organizer
	Yunnan International Center for Economic and Technical Exchanges

	Time
	June 15 – 30, 2021
	Language
	English

	Invited Countries
	African and Lancang-Mekong Countries
	Planned Number of Participants
	20 participants

	Seminar Objectives
	The Seminar aims to improve participants' professional expertise and technical ability in the field of public health by further exploring the relevant studies, learning the advanced experience from Chinese peers and discussing about the new trend and development of public health.

	Requirements for the Participants
	Professional Background
	- Field or profession: public health
- Position: governmental officials in charge of public health from African and Lancang-Mekong Countries
- Requirements on level, degree or other relevant qualifications: director-general’s level
- Service years in the related field: None
- Others: None

	
	Age
	Not higher than the mandatory age for retirement in the respective country 

	
	Physical Health
	In good health and able to participate in the online seminar on time

	
	Language Ability
	Fluency in English listening, speaking, reading and writing

	
	Others
	Able to download and use the platform of Tencent Meeting (or VooV Meeting) and participate in the seminar activities as scheduled

	Seminar/ Training Course Content
	1. Introduction to the main lectures of the seminar:
(1) China's national conditions: introduction to China's political, economic, social and cultural development.
(2) China's epidemic prevention and control system: introduction to China's experience in epidemic prevention and control
(3) China's experience in fighting COVID-19 and stories: introduction to China's experience in fighting COVID-19 and sharing of typical cases.
(4) Immunization program and joint control over cross-border epidemic spread: introduction to major issues of cross-border epidemic inspection and quarantine work in the new era.
(5) Capacity building and training for basic public health officials: introduction to disease prevention, health care and medical services of basic medical institutions, and the capacity of basic public health service.
(6) China's history of public health development: introduction to China's history of public health development and stories.
(7) Women and children health care from perspective of public health: introduction to emergency measures for women and children health care.
(8) Healthy China Strategy and its implementation: introduction to Chinese people's idea about health and implementation.
(9) Application of big data analysis in hospital management: introduce how big data operates in the hospital management through objective analysis function.
(10) Yunnan's mode and experience in chronic disease prevention and control: sharing of Yunnan's basic measures and experience in chronic disease prevention and control.
(11) China's global practice of health:Demonstrate China's experience and achievements in health development and health promotion, and promote practical experience in health promotion at all levels of community, region, country and international to African and Lancang-Mekong Countries.
(12) Development of medical treatment alliance and sharing of remote medical treatment experience: sharing of experience in the development of medical treatment alliance and remote medical treatment.
(13) China's essential public health service specifications and implementation: introduction to China's essential public health service specifications and implementation.

2. Introduction to special symposiums
(1) Special symposium with the Disease Prevention and Control Center of Chenggong District, Kunming Center on its organizational structure, daily work and management.
(2) Special symposium with the Community Health Service Center of Panlong District, Kunming Center on its basic health services.
(3) Special symposium with the Second Affiliated Hospital of Kunming Medical University on hospital management.
(4) Special symposium with Yunnan Center for Disease Prevention and Control on the capacity building of public health officials.
(5) Special symposium with School of Public Health, Kunming Medical University on the talent training, capacity building and scientific research in the public health.
(6) Participants' summary meeting.

3. Introduction to experts 
(1) Zhou Jia: professor of Kunming Medical University and director-level member of Ethics Branch of Yunnan Province Medical Association. Major research on hospital management and rural medical health service system.
(2) Jiao Feng: associate professor of Kunming Medical University and member of Child and Adolescent Hygiene Branch, School Hygiene Committee and Injury Prevention and Control Branch of Chinese Medical Association. Major research on child and adolescent hygiene and health communication.
(3) Deng Rui: associate professor of Kunming Medical University, member of Youth Committee of Social Medicine Branch of Chinese Preventive Medicine Association, and member and secretary general of Yunnan Health and Development Research Association. Major research on social anthropology.
(4) Liu Ping: chief physician of ICU, Affiliated Hospital of Yunnan University, and a prestigious medical expert who joined Yunnan Medical Team to fight against COVID-19 in Hubei Province.

4. Materials to be prepared by participants
To facilitate communication, please prepare relevant materials on the seminar theme, including: ① Self-introduction, including a brief introduction to your major and the organization you are working for; ② Application of technologies related to public health; ③ Recent cooperation in public health with other countries and international organizations; ④ Foundation and prospects of cooperation with China.

5. Evaluation
An evaluation form will be distributed to the participants to make overall evaluation on the Seminar.

	Host City
	Kunming
	Cities to Visit (Online)
	Kunming, Yunnan Province

	Notes
	1. Please obey the requirements of the Seminar and give positive cooperation, if needed.
2. Please ensure stable network connection during the Seminar and follow the schedule. 

	About the Organizer
	Yunnan International Centre for Economic and Technical Exchanges (YICETE), since approved as one of training bases for international business officials by MOFCOM in 2014, has successfully organized 111 seminars sponsored by MOFCOM and People’s Government of Yunnan Province, and has trained 2,540 government officials at various levels from over 89 developing countries (including 11 officials at ministerial level and 133 at director-general level) by the end of 2019. These seminars involve various fields: hygiene, economy, trade, public management, social organization, finance, agriculture, forestry, animal husbandry, fishery, business service, transportation, logistics and education.
YICETE is mainly engaged in the following business: receiving international development and cooperation projects between United Nations Development System and relevant international organizations and Yunnan Province, and supervising and managing the implementation of the projects; organizing foreign-aided trainings sponsored by MOFCOM and various training programs within the commerce system of Yunnan Province; organizing and carrying out exchanges between governments, organizations, enterprises from home and abroad and Yunnan Province and that of individuals; providing reference for government and enterprise decision-making by implementing researches.
The School of Public Health of Kunming Medical University is the center’s co-organizer for the project. It has jointly established a public health talent training innovation base with Yunnan Provincial Center for Disease Control and Prevention (CDC) and other institutions. There are 76 full-time teachers and 20 professors. There are 32 doctors, 7 doctoral tutors, 69 master tutors, 7 provincial talent titles such as Yunling Teaching Teacher, and 1 consultant each from the World Health Organization (WHO) and the United Nations Population Fund (UNFPA). Teachers with overseas study experience accounted for more than 30%, and they have rich experience in personnel training, special training, scientific research forums, and cooperation and exchanges in the "Greater Mekong Subregion (GMS)" and "One Belt One Road" public health field.
The School of Public Health of Kunming Medical University promotes the process of internationalization with regional characteristics. It is a member of the GMS Public Health Network. From 2012 to 2017, it hosted 6 international academic conferences and organized 135 postgraduate participants; ecological health research results were promoted in South Asia and Southeast Asia Application; presided over the drafting of the "Healthy Yunnan 2030" planning outline, responsible for the third-party assessment of national basic public health services in the province, 5 consultation reports written by the provincial government, and 1291 general practitioners for the province during the "12th Five-Year Plan" Teachers and backbone.

	Contact Information of the Organizer
	Contact Person: Pan Junlin
Office: 0086-871-63510532
Mobile: 0086-18808770167
Fax: 0086-871-65090505
WeChat: Johnny-PJL
E-mail: 1062895@qq.com





